
Protokół Nr XLJVZ2023 
z XLIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 09 czerwca 2023 r. 

XLIV sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
1 lb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 11:03, a zakończono o godz. 13:55 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz 
4. Pan Kostrubiec Piotr 
5. Pan Krawczyk Ryszard 
6. Pan Kuryło Jacek Marian 

Radni obecni: 

8. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
9. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
10. Pani Polakowska Urszula Mariola 
11. Pani Skiba Bożena Ela 
12. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
13. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pani Słota Katarzyna 
3. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Anna Skóra 
5. Pan Marek Barcicki 
6. Pan Adam Kozyra 

7. Pani Aneta Moryń 

8. Magdalena Galant 
9. Pani Anna Romaszko 
10. Pan Mariusz Wujec 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy Adamów. 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
- Sekretarz Gminy Adamów. 
- Z-ca Skarbnika Gminy Adamów 
- Radca prawny. 
- p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Szewni Dolnej. 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Adamowie. 
- Inspektor, d/s finansowo-księgowych i rozliczania projektów. 
- Inspektor, d/s oświaty, zdrowia i sportu. 
- Inspektor, d/s obsługi informatycznej. 

Lista obecności osób zaproszonych pracowników Urzędu oraz sołtysów podczas XLIV sesji. 
(Zał. Prot. Nr 2,3 i 4) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Adamów 
za rok 2022. 
- debata nad raportem o stanie gminy, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem Wójta Gminy Adamów z wykonania budżetu za 2022 rok. 
- dyskusja. 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Adamów z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa z gminami 
subregionu chełmsko-zamojskiego województwa lubelskiego w celu realizacji projektu 
pn. „Rozwój elektronicznych usług publicznych i systemów informacji przestrzennej 
w gminach subregionu chełmsko-zamojskiego". 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Adamów do 2030 r. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 marca 2023 r. 
0 przystąpienie do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski 
1 Ukrainy w jedno państwo. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

14. Raport Wójta z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 
- dyskusja. 

15. Rozpatrzenie pism. 

16. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 
Ad.l. Otwarcia XLIV sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady 
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Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 12, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy - poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 
Głos zabrał Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Adamów, który złożył wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad jeszcze dwóch punktów: 
1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 marca 2023 r. 

0 przystąpienie do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie 
Polski i Ukrainy w jedno państwo. 

2. Przedstawienie Raportu Wójta z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 
1 Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
za rok 2022. 

Innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie złożono. 

Przewodnicząca Bożena Skiba zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia nowego porządku 
obrad XLIV sesji Rady Gminy Adamów. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem nowego porządku obiad XLIV sesji Rady Gminy Adamów głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
Za głosowało 12, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został przyjęty, 
informując jednocześnie, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji i przedstawienie 
Raportu Wójta z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii zostały wprowadzone odpowiednio jako 
punkt 13 i 14 obrad XLIV sesji. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XLIII sesji VIII kadencji z dnia 
19 maja 2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 6) 
Za głosowało 12, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XLIII sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 19 maja 2023 roku został przyjęty. 



Ad.4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 8) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Adamów 
za rok 2022. 

Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła przedstawił i omówił raport o stanie Gminy Adamów 
za rok 2022. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zaprosiła do przeprowadzenia debaty nad 
raportem o stanie gminy. 
Radny Dariusz Komisarczuk stwierdził, że wyjaśnienia dotyczące raportu składane były podczas 
posiedzeń komisji. 
Wójt podkreślił, że wszystko, co dotyczy gminy, jest zawsze dyskutowane z radnymi 
i przedstawiane mieszkańcom na stronach internetowych i w informatorze niemniej, jednak 
jeżeli coś należy wyjaśnić, czy też uszczegółowić, to jest teraz właściwy moment 
na przeprowadzenie takiej debaty. 
Radna Beata Tyrka-Stećko zapytała, co przez sformułowanie „ inne" rozumie 
się w odniesieniu do powierzchni gruntów będących własnością Gminy? 
Wójt wraz z radcą prawnym wyjaśnili, że są to pozostałe grunty niezakwalifikowane, 
przykładowo nieużytki, które nie są działkami rolnymi, czy też budowlanymi. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bożena Skiba zapytała, czy ktoś z zebranych chciałby jeszcze zabrać 
głos. 

W związku z tym, że nie podjęto dalszej dyskusji oraz nie zadano pytań dotyczących 
przedstawionego raportu, Zastępca Skarbnika Gminy Adamów Anna Skóra odczytała projekt 
uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Adamów za rok 2022. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, 
Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 12 przeciw 0, wstrzymał się 0 
(Zał. Prot. Nr 10) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem Wójta Gminy Adamów z wykonania budżetu za rok 2022. 

Zastępca Skarbnika Gminy Adamów Anna Skóra odczytała uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 5 kwietnia 2023 roku, 
w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2022. 
Radny Mirosław Lewusz odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów z dnia 
23 maja 2023 roku w sprawie pozytywnego zaopiniowania wykonania budżetu gminy 
za rok 2022, wyrażoną po zapoznaniu się przez Komisję, ze sprawozdaniem finansowym, 
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sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022 wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie mienia gminy oraz z opiniami 
pozostałych Komisji Rady Gminy Adamów w przedmiotowej sprawie. 
W związku z podjętą uchwałą Nr 5/1/2023 Komisji Rewizyjnej z dnia 23 maja 2023 r. 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Adamów z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok radny Mirosław Lewusz w imieniu Komisji Rewizyjnej wystąpił 
z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Adamów 
za rok 2022. 
Radny Mirosław Lewusz odczytał również treść uchwały Nr 5/1/2023 Komisji Rewizyjnej 
z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Adamów z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Radna Beata Tyrka-Stećko odczytała punkt protokołu nr 5/2022 z dnia 22 maja 2023 roku 
z posiedzenia Komisji Budżetu Finansów, Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony 
Środowiska, w którym Komisja po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022 wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu i informacją o stanie mienia gminy, 
po przeprowadzonej dyskusji oraz udzielonych przez Skarbnika Gminy i Wójta Gminy 
wyjaśnieniach rozpatrzyła powyższe sprawozdania i pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budżetu za rok 2022. 

Radny Tomasz Michałuszko odczytał punkt protokołu z dnia 22 maja 2023 roku 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 
Publicznego, w którym Komisja po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, 
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2022 wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacją o stanie mienia gminy 
rozpatrzyła powyższe sprawozdania i pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 
za rok 2022. 

Radni nie zadawali pytań oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

Zastępca Skarbnika Gminy Adamów Anna Skóra odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, 
Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 12 przeciw 0, wstrzymał się 0 
(Zał. Prot. Nr 12) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 13) 

Ad.8. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Adamów z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok. 

Zastępca Skarbnika Gminy Adamów Anna Skóra odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie zaopiniowania 
wniosku komisji rewizyjnej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów przypomniała, że radny Mirosław Lewusz w poprzednim 
punkcie obrad przedstawił informację z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 
z dnia 23 maja 2023 r., na którym pozytywnie zaopiniowano wykonanie budżetu gminy za rok 
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2022, co skutkowało podjęciem uchwały w sprawie wykonania budżetu gminy oraz opracowaniem 
wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Adamów z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2022. 

Zastępca Skarbnika Gminy Adamów Anna Skóra odczytała projekt uchwały. 

Radni nie zadawali pytań oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, 
Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 12 przeciw 0, wstrzymał się 0 
(Zał. Prot. Nr 14) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 15) 

Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła podziękował radnym za udzielenie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok. 

. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Anna Skóra - Zastępca Skarbnika Gminy Adamów poinformowała, że zmiany dotyczą 
środków z funduszu w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy (nadanie numeru PESEL oraz 
obsługę zadania w zakresie wypłaty świadczeń pieniężnych 40+). Zwiększono również dochody 
z tytułu wpływu odsetek bankowych, a w planie wydatków zabezpieczono środki na utworzenie 
kąpieliska. 

Na wniosek radnego Jacka Kuryło Z-ca Skarbnika doprecyzowała, że zmniejszono wydatki 
w rozdziale 616. Minus 100 000 zł to jest przeznaczone na utworzenie kąpieliska oraz wyjaśniła 
przesunięcia w oświacie i zmiany w dziale gospodarka komunalna - pozostałe działania. 

Radny Jacek Kuryło wnioskował o szczegółowe opisanie takich zmian z uwagi na transparentność 
i czytelność przekazu. 

Radca prawny wskazał, że należy operować w załącznikach paragrafami, jednak dla radnych 
można zamieszczać w materiałach sesyjnych dodatkowe wyjaśnienia 

Wójt przekazał informację dotyczące utworzenia kąpieliska. Omówił szczegółowo jakie koszty 
będzie ono generowało w sezonie, określając je na ok. 80 tys. zł. Zaznaczył, że zabezpieczamy 
na ten cel więcej, aby środków na to działanie nie zabrakło. W dalszej części wypowiedzi Wójt 
wskazał, że w jego ocenie, jesteśmy już na takim etapie, iż kąpielisko powinno zostać w końcu 
otwarte, podkreślając jednocześnie, iż zdrowie i życie przebywających nad zbiornikiem jest| 
najważniejsze. W dalszej części wypowiedzi Wójt wyjaśnił, z jakich inwestycji zostały przesunięte 
środki oraz podkreślił, że zbiornik od początku swojego funkcjonowania pochłonął 2 ofiary| 
śmiertelne. 

Przewodnicząca Bożena Skiba zaznaczyła, że zgadza się, że życie i zdrowie jest najważniejsze, 
jednak uważa, że skoro cały rok oszczędzaliśmy na oświetleniu, podnosiliśmy podatki, 
to jej zdaniem w tym roku nie powinniśmy otwierać kąpieliska, a środki zdjęte z drogi należy 
przekazać właśnie na inwestycje drogowe. 



Radny Jacek Kuryło podkreślił, że jest to wręcz niemoralne i nieetyczne w obecnej sytuacji, kiedy 
oszczędzamy na wszystkim, podatnikom każemy płacić, a otwieramy kąpielisko, które nie musi 
być otwarte. 

Wójt odpowiedział, że my nie wyzbywamy się inwestycji, a staramy się, żeby gmina nasza 
się rozwijała Przypomniał o nadwyżce budżetowej i omówił, na jakie cele zostanie ona 
przeznaczona Podkreślił, że jeżeli nie będzie środków zewnętrznych z Polskiego Ładu, to część 
inwestycji nie zostanie zrealizowana. 
Wójt podkreślił, że w bezpieczeństwo lokalnej społeczności ciągle się inwestuje, przytaczając 
przykład Ochotniczych Straży Pożarnych, których sprzęt jest cyklicznie wymieniany, 
co podwyższa gotowość i skuteczność tej formacji. 

Radny Jacek Kuryło stwierdził, że rozwój gminy, to nie jest rozwój, tylko jednej miejscowości, 
tym bardziej w obecnej sytuacji, kiedy ludziom karzemy chodzić po ciemku, szkoły 
są niedoinwestowane, dzieciaki muszą powoli zbierać się w klasy łączone. Radny zaproponował 
przeznaczyć te pieniądze na inwestycje, chociażby w szkoły. W dalszej części wypowiedzi 
wskazał, że miejscowość Jacnia przez ostatnie 10-12 lat jest ciągle dotowana 

Radca prawny przedstawił przykład Krasnobrodu, Nielisza, Suśca wskazując, iż gmina Adamów 
ma do zaoferowania tylko swoją niepowtarzalną przyrodę. 

Radny Dariusz Sołtys wyraził zdziwienie, że niektórzy radni przez kilka lat głosują za planem 
rewitalizacji, a teraz nie chcą otworzenia kąpieliska 

Radny Dariusz Komisarczyk podkreślił, że zdrowie i życie są najważniejsze i nie zna ceny. 
W jego ocenie działanie ratowników jest nieocenione i należy zalegalizować kąpielisko, 
gdyż nie da się powstrzymać przed nielegalnym jego funkcjonowaniem. 

Przewodnicząca Bożena Skiba zaznaczyła, że co innego jest realizować budżet, a co innego 
zdejmować fundusze z jakiejś inwestycji. 

Wójt podkreślił, że część wydanych w tym sezonie środków na kąpielisko to inwestycja na lata 

Wyjaśniono również, że w Szkołach Podstawowych łączenia klas może nastąpić w przyszłości 
z uwagi na demografię, natomiast w obecnie nie podjęto takich decyzji. 

W nawiązaniu do powyższej dyskusji Wójt zaproponował radnym głębokie zastanowienie 
się nad punktem 12 obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do gminnego 
programu rewitalizacji dla gminy Adamów, gdyż akurat ten plan dotyczy miejscowość 
Suchowola i Bliżów. 
W dalszej części wypowiedzi poinformował zebranych, że w Suchowoli planuje się budowę 
zbiornika wodnego, kortów tenisowych przy terenach sportowych, remonty byłego kółka 
SKR. 
W związku z powyższym Wójt obawia się, iż za rok, dwa, czy pięć, wszyscy będą 
się kłócić, że właśnie tam idą pieniądze. Wójt podkreślił, że podpisał już stosowne umowy 
z meliorantem, specjalistą od roślin i hydrologiem. Przeprowadzana jest także 
inwentaryzacja roślinna i ornitologiczna. Wszystko po to, aby zrealizować koncepcje 
- odtworzenie środowiska wodnego w Suchowoli. Wójt zaznaczył, że powichrzenia 
zbiornika będzie wynosić 1,3 - 1.7 ha Wokół ma powstać park lub ogród botaniczny, 
planowane są kładki nad bagnami. Projekt będzie bardzo bogaty i szeroki. Wójt podkreślił, 
że Gmina nie robi tej koncepcji dla radnych z Suchowoli tylko dla wszystkich mieszkańców. 
W dalszej części wypowiedzi Wójt zaznaczył, że są radni, którzy ciągle zarzucają 
mu, że wszystkie inwestycje są lokowane w Jacni, tak jakby zapomnieli, iż w przeszłości 
Rada podjęła decyzję i do rewitalizacji, weszła Jacnia i Adamów, natomiast drogi są robione 



wszędzie. W Rachodoszczach była wykonana droga asfaltowa, dwie drogi z kostki 
brukowej, jest wyremontowana świetlica. Tych rzeczy jest mnóstwo wszędzie. Z Polskiego 
Ładu remontujemy świetlicę w Potoczku i Suchowoli oraz budynki po byłej szkole 
w Bondyrzu. 

Radna Beata Tyrka-Stećko stwierdziła, że w związku z tym, iż przesuwane są środki, składa 
wniosek, aby w przypadku zgłaszania potrzeb przez mieszkańców, bardziej elastycznie 
podchodzić do zmian budżetu, tak aby część ludzi nie słyszała: mieliście fundusz sołecki, 
to trzeba było sobie robić, to nie jest zaplanowane w budżecie itp. Radna podkreśliła, 
że kąpieliska również nie otwieramy z funduszu sołeckiego, a przecież nie było 
ono zaplanowane w budżecie. Z tych względów prosi, aby w przyszłości bardziej 
elastycznie realizować takie przesunięcia, bo potrzeby są niekiedy tu i teraz i służą one 
rozwojowi. Radna zauważyła, że skoro stawiamy na rozwój turystyczny gminy, mamy 
piękne miejscowości i każda ma jakąś atrakcje, to należałoby je jakoś opisać. Radna 
proponowała, żeby również pochylić się nad budową punktu widokowego w miejscowości 
Feliksówka oraz rozwijać i modernizować w zrównoważony sposób sieć dróg gminnych. 

Radny Dariusz Sołtys zaznaczył, że od lat za zgodą Rady, Wójt wprowadza w życie różne 
działania służące rozwojowi gminy. Radny stwierdził, że otwarcie kąpieliska będzie służyło 
nie tylko mieszkańcom Jacni, ale i całej gminy. 

Radny Ryszard Krawczyk dodał - dla gminy i dla przyjeżdżających gości, czyli wszystkich. 

Radny Jacek Kuryło odpowiedział - gmina z tego nic nie ma. Żadnych dochodów. Tylko 
straty. 

Radny Dariusz Sołtys - to w Krasnobrodzie nic nie mają z zalewu. 

Radny Jacek Kuryło w Krasnobrodzie co innego, wprowadźmy opłaty za parking, 
za gastronomie i tak dalej i będziemy mieli zyski. 

Wójt Gminy Adamów przekazał radnej Beacie Tyrce-Stećko album z opisem wszystkich 
miejscowości położonych w gminie Adamów. 

Radni nie zadali więcej pytań oraz nie podjęli dalszej dyskusji w powyższej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, Ryszard, Lewusz 
Mirosław, Michałuszko Tomasz, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Przeciw głosowali: 
Kuryło Jacek, Polakowska Urszula, Skiba Bożena. 
(Zał. Prot. Nr 16) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Kawałko Jan wstrzymał 
się w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Za głosowało 8 przeciw 3, wstrzymał się 1. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 18) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

Pani Anna Skóra - Zastępca Skarbnika Gminy Adamów odczytana projekt uchwały ze zmianami 
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omówionymi w poprzednim punkcie porządku obrad. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba 
zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, Ryszard, Lewusz 
Mirosław, Michałuszko Tomasz, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Przeciw głosowali: 
Skiba Bożena. 
Wstrzymał się: 
Kuryło Jacek. 
(Zał. Prot. Nr 19) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Kawałko Jan wstrzymał 
się, a radna Polakowska Urszula była przeciw w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Za głosowało 8 przeciw 2, wstrzymało się 2. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 20) 

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa z gminami subregionu 
chełmsko-zamojskiego województwa lubelskiego w celu realizacji projektu pn. „Rozwój 
elektronicznych usług publicznych i systemów informacji przestrzennej w gminach subregionu 
chełmsko-zamoj skiego". 

Wójt Dariusz Szykuła wyjaśnił, że jedna z gmin, która była ujęta w pierwotnej uchwale, 
nie przystąpiła do partnerstwa, dlatego należy ją wykreślić z treści aktu prawnego. Wszelkie inne 
zapisy i postanowienia uchwały pozostają bez zmian. 

Pan Mariusz Wujec - Inspektor ds. obsługi informatycznej odczytał treść projektu uchwały. 

Radni nie zadawali pytań oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - Bożena Skiba zarządziła 
głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk, Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Skiba Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 21) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Kawałko Jan oraz Polakowska 
Urszula byli za podjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Za głosowało 12 przeciw 0, wstrzymał się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 22) 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 
dla Gminy Adamów do 2030 r. 

Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Adamów omówił zasadność podjęcia uchwały, przedstawiając 
propozycje i możliwości działań, których celem ma być rewitalizacja teremów położonych 
na terenie gminy. 
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Pan Piotr Nogas - Inspektor ds. gospodarki komunalnej i ochrony środowisk odczytał projekt 
uchwały. 

Radni nie zadawali pytań oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - Bożena Skiba zarządziła 
głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko 
Tomasz, Skiba Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
Wstrzymał się: 
Kuryło Jacek. 
(Zał. Prot. Nr 23) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Kawałko Jan, Kostrubiec Piotr, 
Polakowska Urszula byli za podjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Za głosowało 11 przeciw 0, wstrzymał się 1. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 24) 

Pan Nogas poinformował radnych, że ustawodawca nałożył na Gminy obowiązek prowadzenia 
ewidencji przydomowych oczyszczalni ścieków i zbiorników bezodpływowych, jednocześnie 
poprosił radnych o pomoc w rozpowszechnieniu tejże informacji wśród społeczności lokalnej, 
wskazując 31 lipca 2023 r. jako ostatni termin, zgłoszeń na odpowiednich drukach. 

Pan Nogas odpowiedział na wszystkie zadane przez radnych pytania dotyczące późniejszej 
możliwości dokonania korekt oświadczenia oraz sposobu jego wypełnienia, konieczności 
podpisania umowy z firmą wywożącą nieczystości itp. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 marca 2023 r. 
0 przystąpienie do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski 
1 Ukrainy w jedno państwo. 

Radny Jacek Kuryło - Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji odczytał projekt 
uchwały, rekomendując uznanie przedmiotowej petycji za bezzasadną. 

Radni nie zadawali pytań oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - Bożena Skiba zarządziła 
głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Skiba Bożena, Sołtys Dariusz, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 25) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Kawałko Jan, PolakowskaUrszula, 
Kostrubiec Piotr byli za podjęciem uchwały w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Za głosowało 12 przeciw 0, wstrzymał się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 26) 
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Ad. 14. Raport Wójta z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 

Pani Anna Romaszko - Inspektor ds. oświaty, zdrowia i sportu omówiła i przedstawiła Raport 
Wójta z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022. 
Radni nie wnieśli uwag oraz nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. 

Ad. 15. Rozpatrzenie pism. 

Przewodnicząca Rady Bożena Skiba przekazała informację o wynikach analizy rocznych 
oświadczeń majątkowych złożonych według stanu na dzień 31 grudnia 2022 r. przez 
Radnych Rady Gminy Adamów. 

Radny Tomasz Michałuszko odczytał treść Postanowienia Nr 43/2023 Komisarza 
Wyborczego w Zamościu I z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmian w podziale Gminy 
Adamów na stałe obwody głosowania. 

Ad. 16. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Radna Urszula Polakowska odczytała treść zaproszenia dedykowanego dla Przewodniczącej 
Rady Gminy Adamów oraz wszystkich radnych na uroczystość 10-lecia Centrum Integracji 
Społecznej w Jacni. 

Radny Jan Kawałko zgłosił konieczność koszenia poboczy dróg gminnych i powiatowych 
w tym drogi prowadzącej do Majdanu Ruszowskiego. Radny zgłosił również, że firma 
odbierająca od gospodarstw domowych odpady pozostawia wiadra po farbach. 

Wójt odpowiedział, że koszenie dróg gminnych zostało już rozpoczęte od miejscowości 
Bondyrz, natomiast drogami powiatowymi zarządza powiat i tam należy zgłaszać wszelkie 
uwagi. 

Wójt poinformował Radę o realizacji działań dotyczących odtworzenia środowiska 
naturalnego w Suchowoli. 

Omawiano również zakup samochodu ciężarowego do odśnieżania. 

Podjęto decyzję o przeznaczeniu 10 tys. zł na prezent dla CIS w Jacni. 

Wójt poinformował, również że do Ministerstwa Sprawiedliwości został złożony wniosek 
na zakup sprzętu przeciwpożarowego dla jednostek OSP. 

W związku z przygotowaniem przez Dyrektor Biblioteki Gminnej wniosku dotyczącego 
potańcówek wiejskich podjęto dyskusję w sprawie miejsca ich organizacji. 

Wójt poinformował, że w trakcie obchodów dnia dziecka nasze Koła Gospodyń Wiejskich 
otrzymały sprzęt zakupiony przez Ministerstwo Sprawiedliwości, z funduszu 
solidarnościowego na działania promujące bezpieczeństwo na terenie gminy. 
Wójt następnie dodał, że Gmina napisała wnioski na, 4 koła gospodyń Feliksówka, 
Suchowola, Bondyrz Adamów, które dostaną po 5 000 zł na działania promujące. 

Podjęto również decyzję o organizacji nocy świętojańskiej w dniu 24 czerwca. 
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Ad. 17 Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba 
zamknęła XLIVsesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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